

ОПЕРАТИВНА ІНФОРМАЦІЯ
(за матеріалами інтернет-версій друкованих ЗМІ та онлайн-медіа)

25.08.2025

Зміст:

(Натисніть на заголовок для переходу на текст)

Загальні питання

[Укрінформ. – 2025. – 24 серп. Зеленський відзначив державними нагородами громадських, релігійних та культурних діячів. – Інф.](#)

[УНІАН. – 2025. – 24 серп. У День Незалежності Зеленський вручив Джамалі престижний орден \(відео\). – Д. Семененко](#)

[День. – 2025. – серп. Президент відзначив державними нагородами іноземців. – Інф.; Укрінформ. – 2025. – 24 серп. Зеленський відзначив державними нагородами іноземців. – Інф.](#)

[Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – 22 серп. Нова премія Українського інституту «Хвиля / Dalğa» відзначатиме популяризаторів української та кримськотатарської мов. – В. Наріжна; Укрінформ. – 2025. – 22 серп. В Україні заснували премію за популяризацію української та кримськотатарської мов. – Інф.](#)

[Український тиждень. – 2025. – 23 серп. Онух: «Українців неможливо знищити. Це нація, яка не хоче бути маргіналізованою». – М. Дикалюк](#)

[Фокус.–2025. – 23 серп. Люди, які творять історію: Фокус представив рейтинг «ТОП 100 впливових українців 2025 року». – О. Ханас](#)

[Вечірній Київ. – 2025. – серп. НБУ випустив нові срібні пам'ятні монети «Державні символи України». – О. Скотнікова; УНН. – 2025. – 24 серп. НБУ презентує пам'ятні срібні монети з державними символами України до Дня Незалежності. – С. Гафто](#)

[Вечірній Київ. – 2025. – 24 серп. Укрпошта випустила марку до Дня Незалежності на честь операції СБУ «Павутина». – Д. Гришина](#)

[NV. –2025. – 24 серп. Андрій Жолдак, Чернов і «Соляріс». NV називає найближчі прем'єри в театрі й кіно, що точно стануть резонансними. – Є. Корольова](#)

Вшанування пам'яті

[Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – 22 серп. Володимир Зеленський присвоїв звання Героя України Максиму Кривцову. – В. Наріжна; NV. –2025. – 22 серп. Зеленський присвоїв загиблому на війні поету Максиму Кривцову звання Героя України. – Ю. Найденко; The Village Україна. – 2025. – 22 серп.](#)

Поет Максим Кривцов посмертно отримав звання Героя України. – В. Гуржий; Інтерфакс-Україна. – 2025. – 22 серп. Максиму Кривцову присвоєно звання Герой України (посмертно). – Інф.

Інформаційний суверенітет та інформаційна безпека України

Інтерфакс-Україна. – 2025. – 22 серп. Мінкультури внесло російського актора Колокольнікова до переліку осіб, що загрожують нацбезпеці. – Інф.

Регіональна культурна політика. Ініціативи громад

The Village Україна. – 2025. – 22 серп. Департамент культурної спадщини дозволив розібрати комплекс будівель Торгового дому на Подолі – Перов. – В. Гуржий

Вечірній Київ. – 2025. – 23 серп. Землю в центрі Києва повернули громаді. – К. Новосвітня; УНН. – 2025. – 22 серп. Прокуратура відстояла музей Лесі Українки та Лисенка: забудову в центрі Києва остаточно зупинено. – С. Гафто

Креативні індустрії

Вечірній Київ. – 2025. – 22 серп. Від матеріалів до експериментів: у столиці тривають DVP3 Design Days. – М. Катаєва

Мовні питання

Інтерфакс-Україна. – 2025. – 25 серп. Мовний омбудсмен про російськомовні книги: Наш шлях – не через заборону, а через утвердження українського. – Інф.

Інтерфакс-Україна. – 2025. – 25 серп. Для деокупованих територій не потрібно буде ухвалювати перехідне мовне законодавство – мовний омбудсмен. – Інф.

Інтерфакс-Україна. – 2025. – 25 серп. Російська музика має бути максимально обмежена на наших інформаційних просторах – мовний омбудсмен. – Інф.

Інтерфакс-Україна. – 2025. – 25 серп. Мовний омбудсмен: Ще жоден воїн не сказав, що боронить «право говорити російською». – Інф.

Інтерфакс-Україна. – 2025. – 25 серп. Мовний омбудсмен: Сьогодні я не бачу потреби в підвищенні мовних штрафів. – Інф.

Інтерфакс-Україна. – 2025. – 25 серп. Мовний омбудсмен Івановська: Якщо погодимось на білінгвізм – це буде початок кінця нашої боротьби за гідність. – Інф.

Україна молода. – 2025. – 23 серп. Українською в побуті розмовляють майже 70% громадян – дослідження. – Т. Здоровило

Благодійність. Меценатство. Волонтерство

[Vogue. – 2025. – 22 серп. Важливі благодійні ініціативи до Дня Незалежності України. – Інф.; День. – 2025. – 22 серп. 2025 «Зошит Незалежності»: в Україні відтворили зошит, в якому була написана чернетка Акта проголошення незалежності. – Інф.](#)

Фестивалі, конкурси

[Vogue. – 2025. – 25 серп. Як це було: фестиваль електронної музики Brave! Factory Festival 2025. – Інф.](#)

[Вечірній Київ. – 2025. – 22 серп. Львів прийматиме XVII Всеукраїнський фестиваль «Червона рута – 2025». – Н. Марків](#)

[Вечірній Київ. – 2025. – 22 серп. У Пирогові відбудеться фестиваль-ярмарок «Правди сила». – Н. Марків](#)

Міждисциплінарні практики/Синтез мистецтв

[Газета по-українськи. – 2025. – 24 серп. Генії в епоху гаджетів: яку техніку обрали б українські класики. – Інф.](#)

Театр

[Укрінформ. – 2025. – 23 серп. Маріупольський театр представив у Дніпрі прем'єру вистави «Ніч в Лісабоні». – Інф.](#)

Музика

[NV. – 2025. – 24 серп. «Дуже потужно». Хор «Гомін» підкорив виконанням гімну України у День Незалежності. – О. Ткаченко; УНІАН. – 2025. – 25 серп. «Боже, це просто неймовірно»: львівський хор «Гомін» заспівав гімн України \(відео\). – А. Коломієць](#)

[NV. – 2025. – 22 серп. Українська співачка Лея стала новою героїнею програми Up Next від Apple Music. – А. Кондрат](#)

[Вечірній Київ. – 2025. – 23 серп. Zwyntar з містичним концертом на даху Gulliver — 31 серпня. – Л. Руденко](#)

[Вечірній Київ. – 2025. – серп. «Смарагдове небо»: DREVO виступить з атмосферним концертом на теарсі River Mall — 27 серпня. – Л. Руденко](#)

Візуальні мистецтва

[Україна молода. – 2025. – 23 серп. УІНП присвятив нову виставку містам-героям України. – Т. Здоровило](#)

[Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – 22 серп. На київському вокзалі встановили 21-метрове монументальне полотно Лесі Хоменко «Рух». – В. Наріжна; NV. – 2025. – 22 серп. Понад 20 метрів заввишки. На Київському центральному вокзалі представили масштабну картину Рух художниці Лесі Хоменко. – К. Пасічник; The Village Україна. – 2025. – 22 серп. «Ескалатор](#)

нескінченний». На Центральному вокзалі встановили 21-метрове полотно «Рух» Лесі Хоменко. – Д. Головань

Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – 24 серп. «Стінописи опору»: у Сумах з'явився новий мурал – ЦНС. – І. Чепайкін

NV. –2025. – 22 серп. На Burning Man 2025 представлять арт-кар за мотивами картини Марії Примаченко «Синій Бик». – Ю. Найденко

Фокус.–2025. – 23 серп. Простояла лише день: українську інсталяцію «Чорна хмаринка» на фестивалі Burning Man у США зруйнувала потужна буря. – О. Руденко; Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – 24 серп. У День Незалежності негода знищила українську інсталяцію Black Cloud на Burning Man. – В. Наріжна; NV. –2025. – 24 серп. «А потім був апокаліпсис». Буря знищила українську інсталяцію Чорна хмара на фестивалі Burning Man 2025. – О. Ткаченко; The Village Україна. – 2025. – 24 серп. Шторм знищив українську інсталяцію «Black Cloud» на Burning Man 2025 у перший же день фестивалю. – В. Гриненко; Інтерфакс-Україна. – 2025. – 24 серп. На фестивалі Burning Man у США сильна буря знищила українську інсталяцію «Чорна хмара». – Інф.; Укрінформ. – 2025. – 25 серп. Буревій знищив українську інсталяцію «Чорна хмара» на фестивалі Burning Man у США. – Інф.

Кіномистецтво. Кінопрокат

Фокус.–2025. – 24 серп. Вісім українських фільмів змагатимуться за висування на «Оскар»: кого може обрати комітет (трейлери). – І Семеренко; Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – 23 серп. Який український фільм представлять на «Оскарі»? Подали вісім заявок на відбір. – В. Наріжна; NV. – 2025. – 22 серп. «Оскар 2026». Вісім фільмів змагатимуться за те, щоб представляти Україну на премії. – Р. Остапчук; The Village Україна. – 2025. – 23 серп. «2000 метрів до Андріївки» і «Буча». Вісім українських фільмів змагатимуться за висування на «Оскар». – Д. Головань; УНН. – 2025. – 23 серп. Україна обирає претендента на «Оскар»: 8 фільмів змагаються за номінацію. – В. Хлюдзинський; Укрінформ. – 2025. – 23 серп. Нацвідбір фільму на «Оскар»: Український комітет отримав вісім заявок. – Інф.

Укрінформ. – 2025. – 23 серп. Держкіно оновлює е-каталог українських фільмів і сервісів. – Інф.

Укрінформ. – 2025. – 22 серп. На Одеському міжнародному кінофестивалі презентують три німецькі фільми. – Інф.

Vogue. – 2025. – 23 серп. 8 українських фільмів, на які ми чекаємо цього року. – Інф.

NV. –2025. – 23 серп. Що дивитись у кіно. Екшн «Троє» про спроби створити українську державу та режисерський дебют Крістін Скотт-Томас – добірка кінокритика NV. – В. Мирний

[Vogue. – 2025. – 25 серп. Як створювався фільм «Куба і Аляска»: найцікавіші факти. – Інф.](#)

[NV. –2025. – 25 серп. «І тоді я заплакав». Мстислав Чернов — про те, як знімав фільм 2000 метрів до Андріївки, його загиблих героїв і злість іноземного глядача. – Є. Корольва](#)

[Фокус.–2025. – 22 серп. «Троє» або гімн відчайдушним: огляд першого українського вестерну. – Л. Новоселецька](#)

[Укрінформ. – 2025. – 23 серп. На фестивалі музики в українському кіно покажуть фільм Довженка «Совість». – Інф.](#)

[Укрінформ. – 2025. – 23 серп. На фестивалі Soundtrack:Ukraine покажуть унікальну стрічку 1966 року. – Інф.](#)

[Укрінформ. – 2025. – 22 серп. У Києві відбудеться показ фільму «Останній бункер». – Інф.](#)

[Укрінформ. – 2025. – 23 серп. Ірина Костюк, кінопродюсерка. Ми робимо народне кіно, знаємо смаки нашого глядача і завжди ставимося з повагою до них. – Л. Базів](#)

Просвітництво

[NV. –2025. – 24 серп. Сім захопливих YouTube-каналів, які популярно розповідають про історію України. – Ю. Найденко](#)

[Інтерфакс-Україна. – 2025. – 24 серп. Завершилися зйомки телесеріалу про барокові Київ і Гетьманщину. – Інф.](#)

Література. Книговидання

[Укрінформ. – 2025. – 23 серп. Міжнародний поетичний фестиваль Meridian Czernowitz оголосив програму заходів. – Інф.](#)

[Укрінформ. – 2025. – 24 серп. На літературному фестивалі у Чернівцях презентують дев'ять книг, серед яких дебютна збірка «Тайри». – Інф.](#)

[Укрінформ. – 2025. – 24 серп. Херсонський письменницько-музичний фестиваль «Шафа!Фест» відбудеться у Миколаєві. – Інф.](#)

[Українська літературна газета. – 2025. – 24 серп. Названо лауреатів премії імені Михайла Слабошпицького – 2025. – Інф.](#)

[Українська літературна газета. – 2025. – 22 серп. Дві книги українських авторів потрапили до довгого списку номінантів літературної нагороди Любліна. – Інф.](#)

[Укрінформ. – 2025. – 22 серп. Українська поетка Мусаковська увійшла до лонглиста номінантів The Asian Prize for Poetry. – Інф.](#)

Музейна справа

[Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – 23 серп. Розважати чи розвивати? Дилема українських музеїв і замків. – О. Жукова, експертка УКФ з культурної спадщини та туризму, кандидатка історичних наук в галузі музеєзнавства і пам'яткознавства, експертка ГЕР НАЗЯВО з вищої освіти у сфері культури й мистецтв](#)

[УНІАН. – 2025. – 25 серп. Стародавня фортеця Тустань: подорож в минуле з Трускавця. – М. Григоренко](#)

[Україна молода. – 2025. – 22 серп. Виставку «Спас Чернігівський у Софії Київській» присвячено загиблій музейниці. – Т. Руденко](#)

[Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – 22 серп. Виставка до Дня Незалежності відкрила артефакти Київської Русі. – О. Лебедина; Укрінформ. – 2025. – 22 серп. У Києві відкрилася виставка «Скарби України. Символи державності». – Інф.](#)

[Вечірній Київ. – 2025. – 22 серп. «Вільна країна: нескорені строї»: у Києві відкрилася виставка, що об'єднує регіони, покоління і сенси. – Т. Асадчева](#)

Бібліотечна справа. Промоція читання

[Українська літературна газета. – 2025. – 22 серп. Завершився перший тур Всеукраїнського конкурсу «Лідер читання – 2025». – Інф.](#)

Релігія

[Український тиждень. – 2025. – 22 серп. Архієпископ Ігор Ісіченко: «Година зневаги та нищення ідеалів стала поштовхом для людей із почуттям гідності». – О. Петренко-Цеунова](#)

Нацменшини. Закордонні українці

[Укрінформ. – 2025. – 25 серп. 34-й День Незалежності України: як його відсвяткувала світова українська діаспора, – Інф.](#)

[Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – 24 серп. У Чорногорії відзначили День Незалежності України: розгорнули 34-метровий державний прапор. – В. Резніченко](#)

[Укрінформ. – 2025. – 23 серп. Посол у Молдові зустрівся з керівниками українських організацій. – Інф.](#)

[Укрінформ. – 2025. – 25 серп. Українська молодь в Ірландії створила осередок СУМ. – Інф.](#)

Міжнародне співробітництво

[День. – 2025. – 22 серп. Вестмінстерське абатство в Лондоні запровадило україномовний аудіогід для відвідувачів. – Інф. День. – 2025. – 23 серп. У Вестмінстерському абатстві в Лондоні з'явився аудіогід українською мовою. –](#)

[Інф. Укрінформ. – 2025. – 22 серп. Аудіогід українською мовою з'явився у Вестмінстерському абатстві в Лондоні. – Інф](#)

[Укрінформ. – 2025. – 22 серп. У Любліні відкрили першу в місті «Українську книжкову полицю». – Інф.](#)

[Укрінформ. – 2025. – серп. У Вільнюсі виступив «Український оркестр свободи». – Інф.](#)

Підтримка України у світі

[Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – серп. 34 роки Незалежності України: міжнародні святкування та підтримка за кордоном. – В. Резніченко](#)

[День. – 2025. – 24 серп. З нагоди Дня Незалежності України будівлю Євроради підсвітили синьо-жовтими кольорами. – Інф.; Інтерфакс-Україна. – 2025. – 24 серп. Будівлю Євроради підсвітили кольорами українського стягу – Кошта. – Інф.](#)

[День. – 2025. – 23 серп. У Брюсселі біля Європарламенту розгорнули тридцятиметровий прапор України. – Інф.](#)

[Укрінформ. – 2025. – 25 серп. Вежу-символ Анкари та стамбульський міст підсвітили барвами прапора України. – Інф.](#)

[Укрінформ. – 2025. – 22 серп. Німеччина надала Україні майже €29 мільйонів допомоги у сфері культури – уряд ФРН. – Інф.](#)

[The Village Україна. – 2025. – 22 серп. У Данії скасують податок на книги. – В. Гуржий](#)

[Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – 24 серп. Таємниця під матрацом: у Бухаресті виставили ймовірні роботи Малевича вартістю понад 160 млн доларів. – В. Наріжна](#)

[NV. – 2025. – 23 серп. Втратив популярність у США. Скандальний Вуді Аллен виступить на кінофестивалі у Москві. – О. Ткаченко](#)

[Укрінформ. – 2025. – 25 серп. «Це ганьба та образа»: МЗС України відреагувало на участь Вуді Аллена у Московському тижні кіно. – Інф.](#)

Загальні питання

Укрінформ. – 2025. – 24 серп. Зеленський відзначив державними нагородами громадських, релігійних та культурних діячів. – Інф.

Президент Володимир Зеленський відзначив державними нагородами громадських, релігійних та культурних діячів. Зокрема, волонтерку Юлію Паєвську, співачок – Наталію Могилевську та Джамалу. Відповідний указ №616/2025 опубліковано на сайті глави держави. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4029094-zelenskij-vidznaciv-derzavnimi-nagorodami-gromadskih-religijnih-ta-kulturnih-diaciv.html>

УНІАН. – 2025. – 24 серп. У День Незалежності Зеленський вручив Джамалі престижний орден (відео). – Д. Семененко

У День Незалежності України, 24 серпня, співачка та авторка пісень Джамала отримала престижну нагороду – «Орден княгині Ольги III ступеня». Докладно:

<https://www.unian.ua/lite/stars/dzhamala-otrimala-orden-knyagini-olgi-na-den-nezalezhnosti-ukrajini-video-13108020.html>

День. – 2025. – серп. Президент відзначив державними нагородами іноземців. – Інф.; Укрінформ. – 2025. – 24 серп. Зеленський відзначив державними нагородами іноземців. – Інф.

Глава держави Володимир Зеленський відзначив державними нагородами 143 іноземців. Нагороди присвоєно за вагомий особистий внесок у зміцнення міждержавного співробітництва, підтримку державного суверенітету та територіальної цілісності України, благодійну діяльність і популяризацію Української держави у світі. Докладно:

<https://day.kyiv.ua/news/240825-prezydent-vidznachyv-derzhavnymi-nagorodami-inozemtsiv>

<https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4029114-zelenskij-vidznaciv-derzavnimi-nagorodami-inozemciv.html>

Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – 22 серп. Нова премія Українського інституту «Хвиля / Dalğa» відзначатиме популяризаторів української та кримськотатарської мов. – В. Наріжна; Укрінформ. – 2025. – 22 серп. В Україні заснували премію за популяризацію української та кримськотатарської мов. – Інф.

Український інститут що започаткував щорічну премію «Хвиля / Dalğa». Вона відзначатиме досягнення діячів, що зробили значний внесок у поширення та популяризацію української та кримськотатарської мов у світі. Нагороду планують вручати за кількома напрямками. Серед них – створення або розвиток центрів вивчення української чи кримськотатарської мови як іноземної, підготовка праць для їх вивчення, значний досвід і досягнення у викладанні цих мов, а також проведення заходів, спрямованих на підвищення інтересу до

мовної культури. Анкети номінантів на здобуття премії приймаються до 10 вересня. Про умови та форму для подання, докладно:

<https://zn.ua/ukr/CULTURE/nova-premija-ukrajinskoho-institutu-khvilja-dala-vidznachatime-populjarizatoriv-ukrajinskoji-ta-krimskotatarskoji-mov.html>

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4028409-v-ukraini-zasnuvali-premiu-za-popularizaciju-ukrainskoi-ta-krimskotatarskoi-mov.html>

Український тиждень. – 2025. – 23 серп. Онух: «Українців неможливо знищити. Це нація, яка не хоче бути маргіналізованою». – М. Дикалюк

Єжи (Юрій) Онух – художник, арт-куратор, письменник. У 1997–2005 роках був директором Фундації Центру сучасного мистецтва у Києві. Пізніше — першим радником Посольства Польщі в Україні та директором Польського інституту в Києві. У 2010–2014 роках очолював Польський культурний інститут у Нью-Йорку, був першим радником при Генеральному консульстві Республіки Польща. Нині й далі працює куратором міжнародних подій, присвячених сучасному мистецтву. У матеріалі його розповідь про розвиток культури у перші роки проголошення незалежності України, культурну політику та дипломатію нині, мистецтво під час війни й підтримку України у світі. Докладно:

<https://tyzhden.ua/onukh-ukraintsiv-nemozhlyvo-znyshchyty-tse-natsiia-iakane-khoche-buty-marhinalizovanoiu/>

Фокус.–2025. – 23 серп. Люди, які творять історію: Фокус представив рейтинг «ТОП 100 впливових українців 2025 року». – О. Ханас

23 серпня Фокус представив свій фірмовий рейтинг «ТОП 100 впливових українців 2025 року». Він присвячений Дню Незалежності України. Загалом у рейтингу – шість категорій: «Політики», «Військові», «Бізнес», «Волонтери», «Культура» і «Спорт». Докладно:

<https://focus.ua/uk/eksklyuzivnyy/720714-reyting-vplivovih-ukrajinciv-2025-htopotrapiv-u-top-100>

Вечірній Київ. – 2025. – серп. НБУ випустив нові срібні пам'ятні монети «Державні символи України». – О. Скотнікова; УНН. – 2025. – 24 серп. НБУ презентує пам'ятні срібні монети з державними символами України до Дня Незалежності. – С. Гафто

«Наше коріння», «Наше гасло», «Наша душа» – такі назви мають три срібні монети, що випущені до Дня Незалежності України. Набір срібних пам'ятних монет «Державні символи України», присвячений атрибутам нашої державності – Гербу, Гімну та Прапору України. Докладно:

<https://vechirniy.kyiv.ua/news/116543/>

<https://unn.ua/news/nbu-prezentuie-pamiatni-sribni-monety-z-derzhavnymy-symvolamy-ukrainy-do-dnia-nezalezhnosti>

Вечірній Київ. – 2025. – 24 серп. Укрпошта випустила марку до Дня Незалежності на честь операції СБУ «Павутина». – Д. Гришина

До Дня Незалежності України «Укрпошта» започатковує традицію випускати марки, присвячені визначним подіям року. Першою стала операція Служби безпеки України «Павутина», у межах якої було знищено десятки літаків стратегічної авіації РФ. Докладно:

<https://vechirniy.kyiv.ua/news/116537/>

NV. –2025. – 24 серп. Андрій Жолдак, Чернов і «Соляріс». NV називає найближчі прем'єри в театрі й кіно, що точно стануть резонансними. – Є. Корольова

Про вистави, виставки, кінофільми і фестивалі кінця літа – початку осені. Докладно:

<https://nv.ua/ukr/kultura/novi-vistavi-y-prem-yeri-u-lvovi-ta-kiyevi-afisha-teatriv-ta-festivaliv-veresnya-50538853.html>

Вшанування пам'яті

Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – 22 серп. Володимир Зеленський присвоїв звання Героя України Максиму Кривцову. – В. Наріжна; NV. –2025. – 22 серп. Зеленський присвоїв загиблому на війні поету Максиму Кривцову звання Героя України. – Ю. Найдено; The Village Україна. – 2025. – 22 серп. Поет Максим Кривцов посмертно отримав звання Героя України. – В. Гуржий; Інтерфакс-Україна. – 2025. – 22 серп. Максиму Кривцову присвоєно звання Герой України (посмертно). – Інф.

Президент України Володимир Зеленський підписав указ про присвоєння звання Героя України з удостоєнням ордена «Золота Зірка» поету, фотографу, добровольцю та військовослужбовцю Збройних сил України Максиму Кривцову із позивним «Далі». Докладно:

<https://zn.ua/ukr/CULTURE/volodimir-zelenskij-prisvojiv-zvannja-heroja-ukrajini-maksimu-krivtsovu.html>

<https://nv.ua/ukr/kultura/zelenskiy-posmertno-nagorodiv-zvannyam-geroya-ukrajini-poeta-maksima-krivcova-50539249.html>

<https://www.village.com.ua/village/life/edu-news/365947-poet-maksim-krivtsov-posmertno-otrimav-zvannya-geroya-ukrayini-nbsp>

<https://interfax.com.ua/news/general/1098436.html>

Інформаційний суверенітет та інформаційна безпека України

Інтерфакс-Україна. – 2025. – 22 серп. Мінкультури внесло російського актора Колокольнікова до переліку осіб, що загрожують нацбезпеці. – Інф.

Міністерство культури і стратегічних комунікацій України внесло російського актора театру і кіно, телебачення, кінорежисера і кінопродюсера, ведучого телеканалу «ТНТ» Юрія Колокольнікова до переліку осіб, які створюють загрозу національній безпеці. Він популяризує кремлівську пропаганду та брав участь у пропагандистських фільмах, що фінансуються з державного бюджету РФ. Докладно:

Регіональна культурна політика. Ініціативи громад

The Village Україна. – 2025. – 22 серп. Департамент культурної спадщини дозволив розібрати комплекс будівель Торгового дому на Подолі – Перов. – В. Гуржий

Консультативна рада департаменту охорони культурної спадщини КМДА дозволила розібрати комплекс будівель Торгового дому на Подолі, який є пам'яткою, повідомляє пам'яткоохоронець Дмитро Перов. Йдеться про будівлі на вулиці Житньоторзька, 10-А та 10-А1. Житньоторзьких торговий дім збудували у середині XIX століття. Він є частиною архітектурного ансамблю однойменної площі. Докладно:

<https://www.village.com.ua/village/city/city-news/365945-department-kultspadschini-dozvoliv-rozibrati-nbsp-kompleks-budivel-torgovogo-domu-na-podoli-nbsp-ndash-perov>

Вечірній Київ. – 2025. – 23 серп. Землю в центрі Києва повернули громаді. – К. Новосвітня; УНН. – 2025. – 22 серп. Прокуратура відстояла музей Лесі Українки та Лисенка: забудову в центрі Києва остаточно зупинено. – С. Гафто

Завдяки прокуратурі зупинено забудову поруч із унікальним культурним центром Києва. Офіс Генерального прокурора відстояв право українців на збереження живої історії – музею, де поруч творили і жили Леся Українка, Микола Лисенко, Михайло Старицький та Панас Саксаганський. Йдеться про комплекс Музею видатних діячів української культури у центрі Києва. Докладно:

<https://vechirniy.kyiv.ua/news/116470/>
<https://unn.ua/news/prokuratura-vidstoiala-muzei-lesi-ukrainky-ta-lysenka-zabudovu-v-tsentri-kyieva-ostatochno-zupyneno>

Креативні індустрії

Вечірній Київ. – 2025. – 22 серп. Від матеріалів до експериментів: у столиці тривають ДВРЗ Design Days. – М. Катаєва

«Дизайн для всіх» – тема третього сезону ДВРЗ Design Days, що знайомить з сучасним українським дизайном. Із травня дизайн хаб Млун став постійним майданчиком, що презентує сучасний український дизайн та сучасне мистецтво. Наразі тут представлено декілька експозицій ДВРЗ Design Days. Цьогорічна тема має назву «Нова буденність». Докладно:

<https://vechirniy.kyiv.ua/news/116487/>

Мовні питання

Інтерфакс-Україна. – 2025. – 25 серп. Мовний омбудсмен про російськомовні книги: Наш шлях – не через заборону, а через утвердження українського. – Інф.

Уповноважена із захисту державної мови Олена Івановська вважає, що поширення російськомовної книжкової продукції в умовах війни є викликом культурній безпеці, але заборона розповсюдження буде порушувати Конституцію України. Мовна омбудсменка наголосила, що вона за сильну мовну політику, але в межах Конституції, мовного законодавства, здорового глузду і з повагою до людської гідності. Докладно:

<https://interfax.com.ua/news/general/1098978.html>

Інтерфакс-Україна. – 2025. – 25 серп. Для деокупованих територій не потрібно буде ухвалювати перехідне мовне законодавство – мовний омбудсмен. – Інф.

Уповноважена із захисту державної мови Олена Івановська вважає, що для деокупованих територій не потрібно буде ухвалювати перехідне мовне законодавство. Щодо поетапності, вона зазначила, що Україна не може очікувати, що люди, які роками – а в деяких випадках і десятиліттями – жили в ізоляції від українського інформаційного, мовного й культурного простору, просто «за помахом указу» перейдуть на українську. Це нереалістично. І це не працює. Поетапність означає, що мовна політика на цих територіях має бути не лише юридичною нормою, а й процесом: через освіту, медіа, культуру, символічні кроки, підтримку місцевих ініціатив, повернення українського книжкового ринку, дитячих гуртків, україномовних шкіл, бібліотек», – додала уповноважена.. Докладно:

<https://interfax.com.ua/news/general/1098971.html>

Інтерфакс-Україна. – 2025. – 25 серп. Російська музика має бути максимально обмежена на наших інформаційних просторах – мовний омбудсмен. – Інф.

Уповноважена із захисту державної мови Олена Івановська вважає, що блокування російської музики на популярних стримінгових платформах є необхідним кроком для захисту культурного простору України. Що стосується російськомовних пісень українських виконавців, Івановська зазначила, що це делікатне і непросте питання, так як на сьогодні чинне мовне законодавство не передбачає санкцій чи обмежень щодо творчого продукту, створеного мовою, якою є російська, навіть якщо це пісні українських артистів. Серед іншого, вона розповіла, що наразі Комітет Верховної Ради з гуманітарної політики готує до розгляду правки до мовного законодавства, і це відкриває вікно можливостей для обговорення і впровадження нових норм, які могли б врегулювати питання використання російської мови в творчості українських митців. Докладно:

<https://interfax.com.ua/news/general/1098962.html>

Інтерфакс-Україна. – 2025. – 25 серп. Мовний омбудсмен: Ще жоден воїн

не сказав, що боронить «право говорити російською». – Інф.

Уповноважена із захисту державної мови Олена Івановська вважає, що питання української мови у війську не потрібно форсувати і робити це політичним протистоянням. Докладно:

<https://interfax.com.ua/news/general/1098952.html>

Інтерфакс-Україна. – 2025. – 25 серп. Мовний омбудсмен: Сьогодні я не бачу потреби в підвищенні мовних штрафів. – Інф.

Уповноважена із захисту державної мови Олена Івановська вважає, що на сьогодні не варто посилювати санкції і підвищувати штрафи за порушення мовного законодавства. Водночас вона наголосити, що уповноважений не має мети карати, а штраф – це не самоціль, а крайній захід. Мовний омбудсмен наголосила, що система штрафів вже існує, і працює, але посилювати санкції не варто. Докладно:

<https://interfax.com.ua/news/general/1098943.html>

Інтерфакс-Україна. – 2025. – 25 серп. Мовний омбудсмен Івановська: Якщо погодимось на білінгвізм – це буде початок кінця нашої боротьби за гідність. – Інф.

Уповноважена із захисту державної мови Олена Івановська впевнена, що ні переговорна група, ні президент Володимир Зеленський не поступляться питанням мови у мирних переговорах з РФ. Докладно:

<https://interfax.com.ua/news/general/1098933.html>

Україна молода. – 2025. – 23 серп. Українською в побуті розмовляють майже 70% громадян – дослідження. – Т. Здоровило

В Україні за останні три роки зросла частка громадян, які обирають для спілкування у побуті українську мову, а не російську. Про це повідомили в Gradus Research посилаючись на дані свого дослідження. За їхніми даними, у квітні 2022 року українською в побуті розмовляли трохи більше половини опитаних громадян, а у серпні 2025 року їхня кількість зросла до 68%. Докладно:

<https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/190911/>

Благодійність. Меценатство. Волонтерство

Vogue. – 2025. – 22 серп. Важливі благодійні ініціативи до Дня Незалежності України. – Інф.; День. – 2025. – 22 серп. 2025 «Зошит Незалежності»: в Україні відтворили зошит, в якому була написана чернетка Акта проголошення незалежності. – Інф.

У матеріалі розповідається про благодійні ініціативи, долучитися до яких може кожен охочий. Серед них – благодійний дроп бренду Guzema Jewellery – це браслети з геральдичними символами різних областей. Весь прибуток буде передано до Guzema Foundation – фонду, який надає оперативну допомогу військовим у гарячих точках. Інший – «зошит Незалежності» – створено ТМ «Сільпо» спільно з родиною Левка Лук'яненка. Весь прибуток буде передано

ГО «Азов. Супровід» на підтримку звільнених з полону українських військових та їхніх родин. Наступний проєкт – «Пиріг Незалежності», покликаний розповідати і зберігати історії окремих родин, міст і регіонів. Охочим долучитися до проєкту пропонується приготувати власний пиріг і опублікувати рецепт у соцмережах із гештегами #пирігнезалежності #пирігUA #pyrihIndependency #pyrihUA #деньнезалежності #independenceday. Ще один проєкт від благодійного бренду Animalism by UAnimals – представляє нову колекцію – «Ліс усередині» – до якої увійшло 12 товарів, кожен з яких передає окремий стан людини через метафору лісу. Ілюстрації для колекції створила художниця Наталка Сойко. Увесь прибуток від продажів спрямовується на діяльність організації UAnimals, яка рятує тварин від війни. Докладно:

<https://vogue.ua/article/culture/lifestyle/vazhlivi-blagodiyni-iniciativi-do-dnya-nezalezhnosti-ukrajini-60588.html>

<https://day.kyiv.ua/news/220825-2025-zoshyt-nezalezhnosti-v-ukrayini-vidtvoiryly-zoshyt-v-yakomu-bula-napysana-chermetka>

Фестивалі, конкурси

Vogue. – 2025. – 25 серп. Як це було: фестиваль електронної музики Brave! Factory Festival 2025. – Інф.

23 та 24 серпня в Києві проходить фестиваль Brave! Factory Festival. Тематика цьогорічного Брейву – музичний кінофестиваль, адже локацією цього року стала кіностудія імені Довженка: 2 дні, 55 артистів, 6 танцмайданчиків, театр, танцювальний та аудіовізуальний перформанси, світлові шоу, арт-програма. Репортаж події, докладно:

<https://vogue.ua/article/culture/muzyka/yak-ce-bulo-festival-elektronnoji-muziki-brave-factory-festival-2025-60590.html>

Вечірній Київ. – 2025. – 22 серп. Львів прийматиме XVII Всеукраїнський фестиваль «Червона рута – 2025». – Н. Марків

У вересні 2025 року Львів стане культурною столицею України, приймаючи XVII Всеукраїнський фестиваль сучасної пісні та популярної музики «Червона рута – 2025». Фестиваль проводиться за сприяння Офісу Президента України, Кабінету Міністрів, Міністерства закордонних справ, Комітету Верховної Ради з питань гуманітарної та інформаційної політики, а також обласних державних адміністрацій, які делегують фіналістів. Організатором виступає Дирекція фестивалю «Червона рута» за підтримки Львівської обласної військової адміністрації та Львівської міської ради. Серед партнерів – Суспільне мовлення, Рух опору Сил Спеціальних Операцій ЗСУ та Zinteco group. Протягом п'яти днів на центральній площі Львова та в концертних залах міста відбудуться фінальні конкурси, виступи переможців фестивалю різних років, концерти зарубіжних гостей, зустрічі з делегаціями української діаспори, презентації нових українських фільмів і виставки народних майстрів. Окрему увагу буде приділено суспільно важливим темам – ветеранській політиці, проєкту «потяг життя», контрпропаганді у відповідь на

російську агресію, а також взаємодії влади та громадськості в умовах війни і післявоєнної відбудови. Докладно:

<https://vechirniy.kyiv.ua/news/116451/>

Вечірній Київ. – 2025. – 22 серп. У Пирогові відбудеться фестиваль-ярмарок «Правди сила». – Н. Марків

23 серпня в Національному музеї народної архітектури та побуту України відбудеться фестиваль-ярмарок «Правди сила» – культурно-мистецька подія, що об'єднує українські традиції, сучасне мистецтво та благодійну ініціативу на підтримку захисників України. Організатори заходу – благодійний фонд «Мистецька сотня» спільно з Національним музеєм народної архітектури та побуту України. Метою фестивалю є не лише популяризація української культури, а й збір коштів на протезування військовослужбовців, які отримали тяжкі поранення під час бойових дій. Докладно:

<https://vechirniy.kyiv.ua/news/116442/>

Міждисциплінарні практики/Синтез мистецтв

Газета по-українськи. – 2025. – 24 серп. Генії в епоху гаджетів: яку техніку обрали б українські класики. – Інф.

Незалежність України – це здобуток багатьох поколінь українців, які боролися, вірили, поширювали ідеї, берегли та збагачували нашу культуру. Серед них багато відомих людей, які стали духовними лідерами нації. Уявімо, що ці люди жили б у наш час і користувалися б сучасною технікою. У матеріалі про те, як технології допомагають поширювати творчість та ідеї свободи. Серед іншого, Тараса Шевченка зображено як лідера думок, блогера-мільйонника, цифрового художника. Наведено цікаві факти про Кобзаря. Докладно:

<https://special.gazeta.ua/comfy-heniyyi-v-epokhu-hadzhetiv-yaku-tekhniku-obraly-b-ukrayins-ki-klasyky-1227453>

Театр

Укрінформ. – 2025. – 23 серп. Маріупольський театр представив у Дніпрі прем'єру вистави «Ніч в Лісабоні». – Інф.

У Дніпрі до Дня Незалежності України та Дня Державного Прапора відбувся прем'єрний показ вистави Донецького академічного обласного драматичного театру (Маріуполь) «Ніч в Лісабоні». Це одна з історій ХХ століття від відомого німецького письменника Еріха Марії Ремарка, яка здійснена українським режисером Юрієм Одиноким. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4028729-mariupolskij-teatr-predstaviv-u-dnipri-premeru-vistavi-nic-v-lisaboni.html>

Музика

NV. – 2025. – 24 серп. «Дуже потужно». Хор «Гомін» підкорив виконанням гімну України у День Незалежності. – О. Ткаченко; УНІАН. – 2025. – 25 серп. «Боже, це просто неймовірно»: львівський хор «Гомін» заспівав гімн України (відео). – А. Коломієць

Український хор «Гомін», диригентом якого є артист Вадим Яценко, виконав гімн України у День Незалежності й зворушив Мережу. Колектив підкорив виконанням національного гімну у рамках спільного проекту «Сніданку з 1+1» та хору «Гомін» Львівського органного залу до 34-ї річниці Незалежності України. Запис гімну відбувся у Львівському органному залі. Докладно:

<https://nv.ua/ukr/kultura/hor-gomin-u-den-nezalezhnosti-zvorushiv-do-sliz-vikonanniam-gimnu-ukrajini-video-50539585.html>

<https://www.unian.ua/lite/music/hor-gomin-muzikanti-zaspivali-gimn-ukrajini-13108713.html>

NV. – 2025. – 22 серп. Українська співачка Лея стала новою героїнею програми Up Next від Apple Music. – А. Кондрат

Українська фолькспівачка Лея, справжнє ім'я якої Ліза Васильківська, стала новою героїнею нового шоу програми Up Next від стримінгового сервісу Apple Music. Її трек вже доступний у спеціальному плейлисті в форматі Dolby Atmos, а альбом «Місце». Apple Music Up Next – це щомісячна програма, створена для того, щоб відкривати та підтримувати нові таланти, надаючи їм глобальну видимість і розширюючи аудиторію. Докладно:

<https://nv.ua/ukr/kultura/leya-stala-pershoyu-ukrajinskoyu-artistkoyu-u-programi-apple-music-up-next-50539223.html>

Вечірній Київ. – 2025. – 23 серп. Zwyntar з містичним концертом на даху Gulliver — 31 серпня. – Л. Руденко

31 серпня київський гурт Zwyntar виступить із концертом просто неба на терасі Gulliver. Докладно:

<https://vechirniy.kyiv.ua/news/116506/>

Вечірній Київ. – 2025. – серп. «Смарагдове небо»: DREVO виступить з атмосферним концертом на терасі River Mall — 27 серпня. – Л. Руденко

Фіналіст Нацвідбору на «Євробачення-2024» виступить у Києві вже 27 серпня на терасі River Mall. Докладно:

<https://vechirniy.kyiv.ua/news/116505/>

Візуальні мистецтва

Україна молода. – 2025. – 23 серп. УІНП присвятив нову виставку містам-героям України. – Т. Здоровило

На виставковому майданчику Українського інституту національної пам'яті на Конtrakтовій площі в Києві, напередодні Дня Незалежності України, відкрилася банерна виставка «Волю вільних не зламати». Виставка присвячена

10 українським містам, які були відзначені Президентом України почесною відзнакою «Місто-герой України». Докладно:

<https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/190910/>

Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – 22 серп. На київському вокзалі встановили 21-метрове монументальне полотно Лесі Хоменко «Рух». – В. Наріжна; NV. –2025. – 22 серп. Понад 20 метрів заввишки. На Київському центральному вокзалі представили масштабну картину Рух художниці Лесі Хоменко. – К. Пасічник; The Village Україна. – 2025. – 22 серп. «Ескалатор нескінченний». На Центральному вокзалі встановили 21-метрове полотно «Рух» Лесі Хоменко. – Д. Головань

У холі Центрального залізничного вокзалу Києва презентували масштабну художню роботу Лесі Хоменко під назвою «Рух». Проєкт реалізований PinchukArtCentre у співпраці з «Укрзалізницею». Полотно розміром 21×12 метрів встановили у великому вікні будівлі навпроти сходів та ескалаторів, які ведуть до перонів. Робота «Рух» є продовженням персональної виставки Лесі Хоменко у PinchukArtCentre. Її відкриття відбудеться вже 28 серпня. Докладно:

<https://zn.ua/ukr/CULTURE/na-kijivskomu-vokzali-vstanovili-21-metrove-monumentalne-polотно-lesi-khomenko-rukh.html>

<https://nv.ua/ukr/kultura/na-kijivskomu-vokzali-prezentuvali-kartinu-ruh-hudozhnici-lesi-homenko-50539202.html>

<https://www.village.com.ua/village/city/city-news/365925-na-tsentralnomu-vokzali-vstanovili-21-metrove-polотно-nbsp-laquo-ruh-raquo-lesi-homenko>

Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – 24 серп. «Стінописи опору»: у Сумах з'явився новий мурал – ЦНС. – І. Чепайкін

У Сумах у межах мистецької ініціативи Руху Опору ССО та Центру національного спротиву створили мурал, присвячений культурній спадщині міста та символіці опору. Автор ідеї – львівський митець Михайло Скоп.

<https://zn.ua/ukr/CULTURE/stinopisi-oporu-u-sumakh-zjavivsja-novij-mural-tsns.html>

NV. –2025. – 22 серп. На Burning Man 2025 представлять арт-кар за мотивами картини Марії Примаченко «Синій Бик». – Ю. Найдено

На цьогорічному Burning Man український митці представлять ще одну арт-інсталяцію – арт-кар «Синій Бик» за мотивами картини Марії Примаченко. Це буде вже третя інсталяція, яка братиме участь на фестивалі від України. Арт-кар «Синій бик» («Blue Bull») створили українські митці та інженери з українського дослідно-конструкторського бюро «Майстерня чудес» у співпраці зі Фондом Марії Примаченко та ком'юніті бернерів з Kurenivka Camp. Це рухома двоповерхова конструкція, яка виконує роль повноцінної сцени. Під час фестивалю на ній виступлять українські та міжнародні музиканти, і серед них «Воплі Відоплясова», джазовий піаніст Фіма Чупахін, dj Влад Фісун та інші. Загалом близько 20 виступів. Крім «Синього бика» «Майстерня чудес» везе на

цьогорічний Burning Man свій арт-об'єкт «Мерман». Це 12-метрова дерев'яна скульптура, виконана у формі людської фігури, що пливе, і задумана як символ боротьби, наполегливості та незламної витривалості. Скульптура мала бути представлена на фестивалі ще в 2020 році, проте через пандемію коронавірусу фестиваль не відбувся, тим не менш цей арт-об'єкт побудували в Україні, показали в Києві, а з 2021 року він прикрашав зал магазину «Сільпо» у ТРЦ Республіка в Києві. Фестиваль незалежного мистецтва Burning Man триватиме у пустелі Блек-Рок у штаті Невада на заході США з 24 серпня по 1 вересня. Докладно:

<https://nv.ua/ukr/kultura/burning-man-2025-na-festivali-predstavlyat-art-kar-siniy-bik-za-motrivami-kartini-primachenko-foto-50539059.html>

Фокус.–2025. – 23 серп. Простояла лише день: українську інсталяцію «Чорна хмаринка» на фестивалі Burning Man у США зруйнувала потужна буря. – О. Руденко; Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – 24 серп. У День Незалежності негода знищила українську інсталяцію Black Cloud на Burning Man. – В. Наріжна; NV. –2025. – 24 серп. «А потім був апокаліпсис». Буря знищила українську інсталяцію Чорна хмара на фестивалі Burning Man 2025. – О. Ткаченко; The Village Україна. – 2025. – 24 серп. Шторм знищив українську інсталяцію «Black Cloud» на Burning Man 2025 у перший же день фестивалю. – В. Гриненко; Інтерфакс-Україна. – 2025. – 24 серп. На фестивалі Burning Man у США сильна буря знищила українську інсталяцію «Чорна хмара». – Інф.; Укрінформ. – 2025. – 25 серп. Буревій знищив українську інсталяцію «Чорна хмара» на фестивалі Burning Man у США. – Інф.

На фестивалі Burning Man у США потужна буря зруйнувала українську інсталяцію «Чорна хмаринка», яка встигла простояти лише день замість тижня. Автор проєкту Ukrainian Witness Віталій Дейнега. Докладно:

<https://focus.ua/uk/lifestyle/720798-burning-man-chorna-hmarinka-zruynovana>
<https://zn.ua/ukr/CULTURE/u-den-nezalezhnosti-nehoda-znishchila-ukrajinsku-instaljatsiju-black-cloud-na-burning-man.html>

<https://nv.ua/ukr/kultura/burning-man-2025-ukrajinska-instalyaciya-chorna-hmara-bula-znishchena-foto-50539570.html>

<https://www.village.com.ua/village/culture/culture-news/365983-shtorm-znischiv-ukrayinsku-instalyatsiyu-black-cloud-na-burning-man-2025-u-pershiy-zhe-den-festu>

<https://interfax.com.ua/news/general/1098804.html>

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4029174-burevij-znisiv-ukrainsku-instalaciu-corna-hmara-na-festivali-burning-man-u-ssa.html>

Кіномистецтво. Кінопрокат

Фокус.–2025. – 24 серп. Вісім українських фільмів змагатимуться за висування на «Оскар»: кого може обрати комітет (трейлери). – І Семеренко; Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – 23 серп. Який український фільм представлять на «Оскарі»? Подали вісім заявок на відбір. – В. Наріжна; NV. – 2025. – 22 серп. «Оскар 2026». Вісім фільмів змагатимуться за те, щоб

представляти Україну на премії. – Р. Остапчук; The Village Україна. – 2025. – 23 серп. «2000 метрів до Андріївки» і «Буча». Вісім українських фільмів змагатимуться за висування на «Оскар». – Д. Головань; УНН. – 2025. – 23 серп. Україна обирає претендента на «Оскар»: 8 фільмів змагаються за номінацію. – В. Хлюдзинський; Укрінформ. – 2025. – 23 серп. Нацвідбір фільму на «Оскар»: Український комітет отримав вісім заявок. – Інф.

Український Оскарівський комітет представив перелік стрічок, які висунули заявки на участь у відборі на 98 премію «Оскар» у категорії «Найкращий міжнародний повнометражний фільм». Загалом вісім стрічок подали продюсери на розгляд у відборі щодо висування на «Оскар». Серед них – робота режисера Мстислава Чернова, стрічка якого у 2024 році здобула «Оскар». Оскарівський комітет має перевірити заяви і 28 серпня оголосити український фільм, який подадуть на «Оскар». Міжнародний шортлист із 15 фільмів сформує Американська кіноакадемія, його оголосять 16 грудня. Докладно:

<https://focus.ua/uk/culture/720764-visim-ukrajinskih-filmiv-zmagatimutsya-za-visuvannya-na-oskar-kogo-mozhe-visunuti-komit-et-treyleri>

<https://zn.ua/ukr/CULTURE/jakij-ukrajinskij-film-predstavljat-na-oskari-podali-visim-zajavok-na-vidbir-.html>

<https://nv.ua/ukr/kultura/oskar-2026-ukrajinskiy-komit-et-otrimav-visim-zayavok-filmiv-na-uchast-u-vidbori-50539354.html>

<https://www.village.com.ua/village/culture/culture-news/365963-laquo-2000-metriv-do-andriyivki-raquo-i-laquo-bucha-raquo-visim-ukrayinskih-filmiv-zmagatimutsya-za-visuvannya-na-laquo-oskar-raquo>

<https://unn.ua/news/ukraina-obyraie-pretendenta-na-oskar-8-filmiv-zmahaiutsia-za-nominatsiiu>

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4028691-nacvidbir-filmu-na-oskar-ukrainskij-oskarivskij-komit-et-otrimav-visim-zaavok.html>

Укрінформ. – 2025. – 23 серп. Держкіно оновлює е-каталог українських фільмів і сервісів. – Інф.

Українська кіноасоціація оновить електронний каталог вітчизняних фільмів і сервісів. Україна знову заявить про себе на світовій кіноарені – цього разу на Toronto International Film Festival TIFF, який відбудеться з 4 по 14 вересня. Держкіно запрошує продюсерів, режисерів та представників індустрії долучитися до оновлення е-каталогу фільмів та сервісів – головної вітрини України на міжнародних кіноринках. Заявки приймаються 25 серпня від авторів фільмів, випущених у 2023–2025 роках та фільмів, які перебувають у процесі виробництва або розробки, сценарії до яких вже написані. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4028665-derzkino-onovlue-ekatalog-ukrainskih-filmiv-i-servisiv.html>

Укрінформ. – 2025. – 22 серп. На Одеському міжнародному кінофестивалі презентують три німецькі фільми. – Інф.

На Одеському міжнародному кінофестивалі в межах програми «Німецький акцент» буде представлено три стрічки, які по-новому відкриють глядачу німецьку кінотрадицію та сучасні тенденції. Серед фільмів-учасників програми – робота режисерки Жозефіни Лінкс «Ми всі стікаємо червоною кров'ю» (We All Bleed Red, 2024). Другою стрічкою буде «Ріфеншталь» (Riefenstahl, 2024) режисера Андреса Файеля. Третьою картиною стане «Без милосердя» (No Mercy, 2025) режисерки Ізи Віллінгер. Програму «Німецький акцент» презентують у межах кінофестивалю за підтримки організації German Films. Цьогоріч Одеський міжнародний кінофестиваль відбудеться з 24 вересня по 4 жовтня у Києві. Захід проходить за підтримки Держкіно, програми Європейського Союзу «Креативна Європа», Польського інституту у Києві, Інституту Адама Міцкевича й організації German Films. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4028556-na-odeskomu-miznarodnomu-kinofestivali-prezentuut-tri-nimecki-filmi.html>

Vogue. – 2025. – 23 серп. 8 українських фільмів, на які ми чекаємо цього року. – Інф.

У матеріалі про українські стрічки, що вийдуть цього року – «Малевич», «2000 метрів до Андріївки», «Куба і Аляска», «Медовий місяць», «Каховський об'єкт», «Сірі бджоли», «Океан Ельзи: спостереження шторму», «Ти – космос». Докладно:

<https://vogue.ua/article/culture/kino/7-ukrajinskih-filmiv-na-yaki-mi-chekayemo-cogo-roku-60292.html>

NV. –2025. – 23 серп. Що дивитись у кіно. Екшн «Троє» про спроби створити українську державу та режисерський дебют Крістін Скотт-Томас – добірка кінокритика NV. – В. Мирний

Докладно:

<https://nv.ua/ukr/kultura/troye-odne-cile-shaleni-peregoni-5-zahoplivih-premyer-v-kinoteatrah-z-21-seorpnya-50538751.html>

Vogue. – 2025. – 25 серп. Як створювався фільм «Куба і Аляска»: найцікавіші факти. – Інф.

В український прокат вийшов документальний фільм «Куба і Аляска» режисера Єгора Трояновського, який розповідає історію двох найкращих подруг-парамедиків, військовослужбовиць «Куби» і «Аляски». Про те як створювався цей зворушливий фільм про жінок у війську розповідають героїні картини, а також продюсерка Ольга Брегман. Докладно:

<https://vogue.ua/article/culture/kino/yak-stvoryuvavsya-film-kuba-i-alyaska-naycikavishi-fakti-60589.html>

NV. –2025. – 25 серп. «І тоді я заплакав». Мстислав Чернов — про те, як знімав фільм 2000 метрів до Андріївки, його загиблих героїв і злість іноземного

глядача. – Є. Корольва

Оскароносний режисер Мстислав Чернов розповідає про те, в яких умовах знімав стрічку «2.000 метрів до Андріївки». Докладно:

<https://nv.ua/ukr/ukraine/events/2-000-metriv-do-andrijivki-dokumentalniy-film-chernova-pro-zvilnennya-sela-50539429.html>

Фокус.–2025. – 22 серп. «Троє» або гімн відчайдушним: огляд першого українського вестерну. – Л. Новоселецька

В український прокат вийшов пригодницький фільм у жанрі вестерн. У головних ролях: Артемій Єгоров, Роман Ясіновський, Євген Піднебесний та Аліна Коваленко. Режисером картини виступив Іван Кравчишин. Про стрічку, докладно:

<https://focus.ua/uk/culture/720651-troye-abo-gimn-vidchaydushnim-oglyad-pershogo-ukrajinskogo-vesternu>

Укрінформ. – 2025. – 23 серп. На фестивалі музики в українському кіно покажуть фільм Довженка «Совість». – Інф.

У столичному кінотеатрі «Жовтень» на фестивалі музики в українському кіно Soundtrack:Ukraine відбудеться показ фільму Володимира Денисенка «Совість». Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4028865-na-festivali-muziki-v-ukrainskomu-kino-pokazut-film-dovzenka-sovist.html>

Укрінформ. – 2025. – 23 серп. На фестивалі Soundtrack:Ukraine покажуть унікальну стрічку 1966 року. – Інф.

У межах фестивалю музики українського кіно Soundtrack: Ukraine відбудеться показ дебютного повнометражного фільму режисера Леоніда Осики «Хто повернеться – долюбить». Цьогоріч Soundtrack:Ukraine відбудеться 28–31 серпня. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4028598-na-festivali-soundtrackukraine-pokazut-unikalnu-stricku-1966-roku.html>

Укрінформ. – 2025. – 22 серп. У Києві відбудеться показ фільму «Останній бункер». – Інф.

У Києві на фестивалі музики в українському кіно Soundtrack:Ukraine відбудеться показ фільму братів Вадима та Юрія Ілленків «Останній бункер», знятого за повістю Леоніда Бородіна. Цьогоріч Soundtrack:Ukraine відбудеться 28–31 серпня. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4028518-u-kievi-vidbudetsa-pokaz-filmu-ostannij-bunker.html>

Укрінформ. – 2025. – 23 серп. Ірина Костюк, кінопродюсерка. Ми робимо народне кіно, знаємо смаки нашого глядача і завжди ставимося з повагою до них. – Л. Базів

«Мавка. Справжній міф» – новий кінопроект від творців анімаційної стрічки «Мавка. Лісова пісня». Зйомки розпочалися наприкінці липня. Реліз заплановано на весну 2026 року. Нова кіноробота поєднує елементи романтичної фентезі-драми та містичного трилера, орієнтуючись на підлітково-дорослу аудиторію. У матеріалі розповідь продюсерки Ірини Костюк про концептуальні відмінності двох «Мавок», про особливості візуальної стилістики, зміну цільового глядача, виклики зйомок у реальних екстер'єрах під час війни і про те, чому народне кіно – це двигун, який рухає всю українську кіноіндустрію. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4028406-irina-kostuk-kinoproduserka.html>

Просвітництво

NV. –2025. – 24 серп. Сім захопливих YouTube-каналів, які популярно розповідають про історію України. – Ю. Найденко

До Дня Незалежності України NV пропонує добірку українських YouTube-каналів, які розповідають про історію України та світу. Докладно:

<https://nv.ua/ukr/kultura/den-nezalezhnosti-ukrajini-7-zahoplivih-youtube-kanaliv-yaki-populyarizuyut-istoriyu-video-50539581.html>

Інтерфакс-Україна. – 2025. – 24 серп. Завершилися зйомки телесеріалу про барокові Київ і Гетьманщину. – Інф.

В межах проєкту з дослідження та популяризації українського бароко «Історія зі смаком» завершилися зйомки однойменного циклу науково-популярних програм, повідомила ведуча та авторка проєкту Ганна Гороженко. Серед експертів проєкту «Історія зі смаком» є історики Михайло Відейко та Володимир Панченко, дослідниця історії костюму Наталія Скорнякова, літературознавиця Ольга Петренко-Цеунова, дослідник старовинної музики Костянтин Чеченя, дослідниця старовинних танців Влада Самойлова, засновниця ГО «Спадщина ЮА» Світлана Махонько і гаптувальниця Тетяна Іванова. Режисерка-постановниця проєкту «Історія зі смаком» – Інна Барановська. Докладно:

<https://interfax.com.ua/news/general/1098784.html>

Література. Книговидання

Укрінформ. – 2025. – 23 серп. Міжнародний поетичний фестиваль Meridian Czernowitz оголосив програму заходів. – Інф.

XVI Міжнародний поетичний фестиваль Meridian Czernowitz, що триватиме три дні з 5 вересня у Чернівцях, оголосив програму подій. Серед іншого на фестивалі відбудуться презентації книжок, поетичні читання, зустрічі з авторами. Також відвідувачі фестивалю зможуть послухати лекції Йосифа Зісельса «Як нам змінити формат війни?» та Петра Рихла «Пошуки

національно-культурної ідентичності в творчості Пауля Целана». Докладно про повну програму фестивалю з локаціями:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4028835-miznarodnij-poeticnij-festival-meridian-czernowitz-ogolosiv-programu-zahodiv.html>

Укрінформ. – 2025. – 24 серп. На літературному фестивалі у Чернівцях презентують дев'ять книг, серед яких дебютна збірка «Тайри». – Інф.

У Чернівцях 5–7 вересня проведуть міжнародні поетичні читання Meridian Czernowitz, під час яких презентують дев'ять нових книг. На відвідувачів чекають поетичні читання – від українських, німецьких та швейцарських поетів. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4029147-na-literaturnomu-festivali-u-cernivcah-prezentuut-devat-knig-sered-akih-debutna-zbirka-tajri.html>

Укрінформ. – 2025. – 24 серп. Херсонський письменницько-музичний фестиваль «Шафа!Фест» відбудеться у Миколаєві. – Інф.

У Миколаєві 30 серпня відбудеться письменницько-музичний фестиваль «Шафа!Фест», який щоліта традиційно проходив у Херсоні з 2018 року. До участі у заході запрошують поетів, прозаїків, бардів та рокерів із Херсона, Миколаєва та інших міст. За словами організаторів, записатися на виступ можна до 25 серпня. Проект реалізується в межах партнерської угоди між UNHCR Ukraine – Агентство ООН у справах біженців в Україні та громадською організацією «Десяте квітня». Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4029097-hersonskij-pismennikomuzicnij-festival-safafest-vidbudetsa-u-mikolaevi.html>

Українська літературна газета. – 2025. – 24 серп. Названо лауреатів премії імені Михайла Слабошпицького – 2025. – Інф.

Лауреатами стали: Сергій Куліда за книгу «Буча. Розстріляна весна. Хроніка перших днів війни» і Петро Шкраб'юк за книгу «Друга коронація». Докладно:

<https://litgazeta.com.ua/news/nazvano-laureativ-premii-imeni-mykhajla-slaboshpytskoho-2025/>

Українська літературна газета. – 2025. – 22 серп. Дві книги українських авторів потрапили до довгого списку номінантів літературної нагороди Любліна. – Інф.

«Місто» Валер'яна Підмогильного у перекладі на польську Марціна Гачковського та збірка Максима Кривцова «Ток-шоу «Війна» у перекладі Анети Камінської увійшли до довгого списку номінантів на премію Lublin Miasto Literatury. Це нова нагорода, яка цього року вручатиметься вперше. Загалом до переліку потрапило 20 книжок у чотирьох категоріях – художня проза, поезія, репортаж та переклад. Nagroda Lublin Miasto Literatury – літературна премія міста Любліна. Є елементом літературного фестивалю, який у 2025 році пройде у місті вперше. Докладно:

<https://litgazeta.com.ua/news/dvi-knyhy-ukrainskykh-avtoriv-potrabyly-do-dovhoho-spysku-nominativ-literaturnoi-nahorody-liublina/>

Українформ. – 2025. – 22 серп. Українська поетка Мусаковська увійшла до лонглиста номінантів The Asian Prize for Poetry. – Інф.

Українська поетка Юлія Мусаковська увійшла до довгого списку номінантів міжнародної премії The Asian Prize for Poetry 2025 зі своїм віршем Natural Disaster («Природна катастрофа»). Темою The Asian Prize for Poetry цього року є «Земля». Журі The Asian Prize for Poetry цього року очолює українська поетка й кураторка літературних проєктів Ірина Вікирчак. Крім неї, роботи оцінюватимуть експерти ще з п'яти країн світу: Луїза Бертана (Філіппіни), Гезер Бурбо (США), Шірані Раджапаксе (Шрі-Ланка), доктор Ламе Пусетсо (Ботсвана) та Схоластика Мораа (Кенія). Такий склад журі забезпечує мультикультурний погляд на твори учасників. Імена номінантів буде опубліковано в друкованому номері «The Asian Journal of Literature». Фіналістів оголосять 15 жовтня, переможця – 15 грудня. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4028462-ukrainska-poetka-musakovska-uvijsla-do-longlista-nominativ-the-asian-prize-for-poetry.html>

Музейна справа

Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – 23 серп. Розважати чи розвивати? Дилема українських музеїв і замків. – О. Жукова, експертка УКФ з культурної спадщини та туризму, кандидатка історичних наук в галузі музеєзнавства і пам'яткознавства, експертка ГЕР НАЗЯВО з вищої освіти у сфері культури й мистецтв

В українському публічному просторі вже багато років циркулює ідея: щоб зацікавити туристів, наші замки, палаці та музеї треба перетворити на привабливі локації, запровадивши різноманітні розваги. Тому з'являються квести з пластиковими мечами, стрільба з луків майже в кожному замку, вирвані з контексту селфі-зони, кімнати тортур чи виставки місцевих майстрів, концерти, публічні розважальні заходи та інші «родзинки», які мають оживити спадщину. Звучить нібито привабливо. Але насправді це – спрощення культурного контексту та уніфікація туристичної пропозиції, що суперечить логіці конкурентоспроможності. Об'єкт культурної спадщини здатний розвивати людину, підвищувати її інтелектуальний рівень і розвивати емоційний інтелект, а не перетворювати на примхливого споживача, який звик, що його розважатимуть. У нас в Україні не так багато об'єктів нерухомої спадщини, щоб ми зводили їх до суто розважальних. Для порівняння: в Іспанії збереглося 2500 уцілілих мурованих замків із 10 тисяч об'єктів фортифікаційної архітектури, а в Україні – десь близько 128 таких замків (з урахуванням збережених у вигляді фрагментів руїн). То як тоді привабити туриста до наших об'єктів культурної спадщини, і чи перетворення замків і палаців на розважальні локації – це єдиний шлях? Навіщо взагалі «приваблювати» туристів? Чи є в нас приклади культурних проєктів, які б

збирали тисячі відвідувачів на місяць без атрактивних локацій і шоу-програм? Що робитиме відвідувач у замку чи музеї без шоу? Докладно:

<https://zn.ua/ukr/CULTURE/rozvazhati-chi-rozvivati-dilema-ukrajinskikh-muzejiv-i-zamkiv.html>

УНІАН. – 2025. – 25 серп. Стародавня фортеця Тустань: подорож в минуле з Трускавця. – М. Григоренко

Заповідник «Фортеця Тустань» на Львівщині – один з найбільш вдалих прикладів розвитку туристичного бренду в Україні останніх років. Чому це місце збирає натовпи туристів. Докладно:

<https://www.unian.ua/tourism/wheretogo/tustan-2025-yak-dojihati-skilki-koshtuye-vhid-shcho-podivitisya-foto-video-novini-lvova-13106517.html>

Україна молода. – 2025. – 22 серп. Виставку «Спас Чернігівський у Софії Київській» присвячено загиблій музейниці. – Т. Руденко

У столиці відкрилася виставка «Спас Чернігівський у Софії Київській». Проєкт організовано Національним заповідником «Чернігів стародавній» у співпраці з Національним заповідником «Софія Київська» та «Sigillum. Музеєм Шереметьєвих». Виставка репрезентує унікальну національну пам'ятку – Спасо-Преображенський собор XI століття, що входить до числа найдавніших та найкраще збережених храмів княжої доби на теренах Східної Європи. Вперше виставка об'єднала єдині у своєму роді артефакти всіх чернігівських князів XI–XII століть, унікальні експонати, пов'язані із собором, які в єдиному екземплярі зберігаються в Музейному фонді України. У співпраці з Національним університетом «Чернігівська політехніка» вперше створено та представлено макет первісного вигляду Спасо-Преображенського собору з його втраченими частинами. Дизайн проєкту та художнє оформлення експозиції виконав Володимир Таран. Виставку «Спас Чернігівський у Софії Київській» присвячено музейниці Чернігова Марині Гриценко, яка у лютому 2023 року доєдналася до лав Сил оборони України і загинула 7 серпня 2025 року. Докладно:

<https://umoloda.kyiv.ua/number/0/164/190894/>

Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – 22 серп. Виставка до Дня Незалежності відкрила артефакти Київської Русі. – О. Лебедина; Укрінформ. – 2025. – 22 серп. У Києві відкрилася виставка «Скарби України. Символи державності». – Інф.

У Національному музеї історії України презентували виставку «Скарби України. Символи державності», приурочену до Дня Незалежності. На виставці в музеї історії представлені унікальні монети княжої доби, серед яких монети з музейної колекції та сенсаційна археологічна знахідка 2020 року біля селища Городниця на Житомирщині. Докладно:

<https://zn.ua/ukr/CULTURE/vistavka-do-dnja-nezalezhnosti-vidkrila-artefakti-kijivskoji-rusi.html>

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4028522-u-kievi-vidkrilasa-vistavka-skarbi-ukraini-simvoli-derzavnosti.html>

Вечірній Київ. – 2025. – 22 серп. «Вільна країна: нескорені строї»: у Києві відкрилася виставка, що об'єднує регіони, покоління і сенси. – Т. Асадчева

До Дня Незалежності України Музей театрального, музичного та кіномистецтва України презентував етнокультурну виставку «Вільна країна: нескорені строї» – частину масштабного проєкту «Криниця Натхнення». В експозиції представлені унікальні строї з приватних колекцій Марини Олійник, Юлії Анікушиної, Наталії Котелкової та Ігоря Перевертнюка. Докладно:

<https://vechirniy.kyiv.ua/news/116452/>

Бібліотечна справа. Промоція читання

Українська літературна газета. – 2025. – 22 серп. Завершився перший тур Всеукраїнського конкурсу «Лідер читання – 2025». – Інф.

У переддень Дня Незалежності України в Національній бібліотеці України для дітей завершився перший тур Всеукраїнського конкурсу «Лідер читання – 2025». Фінальне свято під гаслом «Читаємо сьогодні – будуємо завтра. Україна починається з книги!» зібрало найкращих читачів літньої канікулярної програми #КНИГОмандри щоб підсумувати бібліотечне літо – 2025 та нагородити найкращих читачів. Читачі змогли презентувати улюблені книги, розповісти, як читання допомагає пізнавати світ і себе, надихає на добрі вчинки. Діти поділилися власними думками про події бібліотечних канікул, розказали про свою любов до рідної країни, і звісно – про любов до читання. По завершенню конференції відбулася презентація дитячих робіт вихованців «Арт-студії в укритті» з Херсону «Зранене дитинство у кольорах надії». Докладно:

<https://litgazeta.com.ua/news/zavershyvsia-pershyj-tur-vseukrainskoho-konkursu-lider-chytannia-2025/>

Релігія

Український тиждень. – 2025. – 22 серп. Архієпископ Ігор Ісіченко: «Година зневаги та нищення ідеалів стала поштовхом для людей із почуттям гідності». – О. Петренко-Цеунова

Про різні етапи та труднощі на шляху до незалежності та роль Української греко-католицької церкви в історії України розповідає владика Ігор Ісіченко – архієпископ-емерит УГКЦ, професор кафедри історії української літератури Харківського національного університету імені В. Н. Каразіна. Докладно:

<https://tyzhden.ua/arkhiiepyskop-ihor-isichenko-hodyna-znevahy-ta-nyshchennia-idealiv-stala-poshtovkhom-dlia-liudej-iz-pochuttiam-hidnosti/>

Нацменшини. Закордонні українці

Укрінформ. – 2025. – 25 серп. 34-й День Незалежності України: як його відсвяткувала світова українська діаспора, – Інф.

З нагоди Дня Незалежності України, який українці зустрічають вже вчетверте в умовах повномасштабного російського вторгнення, світова українська спільнота підготувала сотні різноманітних заходів. Від мітингів і благодійних ярмарків до молитовних служб та культурних фестивалів – ці події відбулися в десятках країн світу. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-diaspora/4028970-34j-den-nezaleznosti-ukraini-ak-jogo-svatkue-svitova-ukrainska-diaspora.html>

Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – 24 серп. У Чорногорії відзначили День Незалежності України: розгорнули 34-метровий державний прапор. – В. Резніченко

24 серпня в місті Цетінье (Чорногорія) відбулася урочиста програма, присвячена 34-й річниці проголошення незалежності України. Святкування організували громадська організація «Україногорці» та дитяча спільнота Uniting Hearts за підтримки української асоціації «Добра Справа», Посольства України в Чорногорії та міської влади Цетінье. Докладно:

<https://zn.ua/ukr/WORLD/u-chornohoriji-vidznachili-den-nezalezhnosti-ukrajini-rozhornuli-34-metrovij-derzhavnij-prapor.html>

Укрінформ. – 2025. – 23 серп. Посол у Молдові зустрівся з керівниками українських організацій. – Інф.

З нагоди 34-ї річниці Незалежності України та Дня Державного прапора у Посольстві України в Молдові відбулася зустріч Посла Пауна Роговея з керівниками місцевих українських громадських організацій. Серед іншого, під час зустрічі відбулася передача близько 1000 українських підручників для школи «Азбука» в Кишиневі, де навчається понад 150 українських дітей. Також учасники зустрічі обговорили майбутні спільні заходи, що стосуються просування української культури, освіти та консульських питань. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-diaspora/4028333-posol-u-moldovi-zustrivsa-z-kerivnikami-ukrainskih-organizacij.html>

Укрінформ. – 2025. – 25 серп. Українська молодь в Ірландії створила осередок СУМ. – Інф.

Світова Спілка української молоді (СУМ) поповнилася новим осередком – тепер організація діятиме і в Ірландії. 23 серпня у місті Корк відбулися Засновуючі збори ініціативної групи, яка стане 13-ю країною, де офіційно представлена СУМ. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-diaspora/4029276-ukrainska-molod-v-irlandii-stvorila-oseredok-sum.html>

Міжнародне співробітництво

День. – 2025. – 22 серп. Вестмінстерське абатство в Лондоні запровадило

україномовний аудіогід для відвідувачів. – Інф. День. – 2025. – 23 серп. У Вестмінстерському абатстві в Лондоні з'явився аудіогід українською мовою. – Інф. Укрінформ. – 2025. – 22 серп. Аудіогід українською мовою з'явився у Вестмінстерському абатстві в Лондоні. – Інф

В рамках проекту першої леді України Олени Зеленської Вестмінстерське абатство в Лондоні вперше запровадило україномовний аудіогід для відвідувачів. Докладно:

<https://day.kyiv.ua/news/220825-vestminsterske-abatstvo-v-londoni-zaprovadylo-ukrayinomovnyy-audiohid-dlya>

<https://day.kyiv.ua/news/230825-u-vestminsterskomu-abatstvi-v-londoni-zyavyvsya-audiohid-ukrayinskoyu-movoyu>

<https://www.ukrinform.ua/rubric-diaspora/4028313-audiogid-ukrainskou-movou-zavivsa-u-vestminsterskomu-abatstvi-v-londoni.html>

Укрінформ. – 2025. – 22 серп. У Любліні відкрили першу в місті «Українську книжкову полицку». – Інф.

22 серпня відбулося урочисте відкриття першої «Української книжкової полицки» у Любліні – у Воєводській Публічній Бібліотеці імені Х. Лопачінського (Wojewódzkiej Bibliotece im. Hieronima Łopacińskiego w Lublinie). Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-diaspora/4028519-u-lublini-vidkrili-persu-v-misti-ukrainsku-knizkovu-policku.html>

Укрінформ. – 2025. – серп. У Вільнюсі виступив «Український оркестр свободи». – Інф.

Напередодні Дня Незалежності України у концертній залі Литовської національної філармонії відбувся концерт легендарного «Українського оркестру свободи» / Ukrainian Freedom Orchestra під керівництвом канадської диригентки українського походження Кері-Лінн Вілсон. Захід відвідав Президент Литви Гітанас Науседа разом із першою леді Діаною Науседене. Під час концерту, який став закриттям 29-го Вільнюського фестивалю, відбулася прем'єра сюїти з опери «Херсонські матері» українського композитора Максима Коломійця. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-diaspora/4028349-u-vilnusi-vistupiv-ukrainskij-orkestr-svobodi.html>

Підтримка України у світі

Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – серп. 34 роки Незалежності України: міжнародні святкування та підтримка за кордоном. – В. Резніченко

24 серпня українські громади та їхні друзі за кордоном провели численні заходи з нагоди 34-ї річниці Незалежності України. Акції, богослужіння, демонстрації та концерти відбулися у багатьох містах Європи, підкреслюючи солідарність із Україною та підтримку її боротьби за свободу. Докладно:

<https://zn.ua/ukr/WORLD/jak-ukrajintsi-u-sviti-vidznachili-34-tu-richnitsju-nezalezhnosti-ukrajini.html>

День. – 2025. – 24 серп. З нагоди Дня Незалежності України будівлю Європарламенту підсвітили синьо-жовтими кольорами. – Інф.; Інтерфакс-Україна. – 2025. – 24 серп. Будівлю Європарламенту підсвітили кольорами українського стягу – Кошта. – Інф.

На знак підтримки українського народу та з нагоди свят 23 і 24 серпня будівлю Європарламенту підсвітили кольорами національного прапора України.

<https://day.kyiv.ua/news/240825-z-nahody-dnya-nezalezhnosti-ukrayiny-budivlyu-eyvorady-pidsvityly-syno-zhovtymy>
<https://interfax.com.ua/news/general/1098716.html>

День. – 2025. – 23 серп. У Брюсселі біля Європарламенту розгорнули тридцятиметровий прапор України. – Інф.

Представництво України при Євросоюзі відзначило День державного прапора України в Брюсселі традиційним розгортанням 30-метрового прапора України перед будівлею Європарламенту. Церемонію відкрив глава Представництва України при ЄС Всеволод Ченцов. Завітав на церемонію й генеральний секретар Європарламенту Алессандро Кьоккетті. Докладно:

<https://day.kyiv.ua/news/230825-u-bryusseli-bilya-eyvroparlamentu-rozhornuly-trydtsyatymetrovy-prapor-ukrayiny>

Укрінформ. – 2025. – 25 серп. Вежу-символ Анкари та стамбульський міст підсвітили барвами прапора України. – Інф.

З нагоди 34-ї річниці незалежності України вежу «Атакуле» – символ турецької столиці, та міст Фатіха Султана Мехмета в Стамбулі були підсвічені синім і жовтим кольорами. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4029171-vezusimvol-ankari-ta-stambulskij-mist-pidsvitili-barvami-prapora-ukraini.html>

Укрінформ. – 2025. – 22 серп. Німеччина надала Україні майже €29 мільйонів допомоги у сфері культури – уряд ФРН. – Інф.

Від початку повномасштабного вторгнення РФ в Україну федеральний уряд Німеччини надав допомогу Україні у сфері культури на суму 28,9 млн євро. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4028558-nimeccina-nadala-ukraini-majze-29-miljoniv-dopomogi-u-sferi-kulturi-urad-frn.html>

The Village Україна. – 2025. – 22 серп. У Данії скасують податок на книги. – В. Гуржий

Уряд Данії планує скасувати податок на додану вартість (ПДВ) у розмірі 25% на книги. Це має здешевити книги, що своєю чергою може допомогти у боротьбі зі зростаючою «кризою читання» в країні, особливо серед молоді.

Податок на книги у Данії є одним із найвищих у Європі. Інші скандинавські країни, включаючи Фінляндію, Швецію та Норвегію, знизили або повністю скасували податок на книги. Докладно:

<https://www.village.com.ua/village/business/news/365959-u-daniyi-skasuyut-podatok-na-knigi>

Дзеркало тижня. Україна. – 2025. – 24 серп. Таємниця під матрацом: у Бухаресті виставили ймовірні роботи Малевича вартістю понад 160 млн доларів. – В. Наріжна

У Національному музеї сучасного мистецтва Румунії в Бухаресті представили три невідомі досі картини, які приписують українському авангардисту Казимиру Малевичу. Якщо їхня автентичність буде доведена, вартість робіт може перевищити 160 мільйонів доларів. Водночас музей уже заявив, що не підтверджує авторство й розглядає експозицію лише як «кураторський експеримент». Докладно:

<https://zn.ua/ukr/CULTURE/tajemnitsja-pid-matratsom-u-bukharesti-vistavili-jmovirni-roboti-malevicha-varistiju-ponad-160-mln-dolariv.html>

NV. –2025. – 23 серп. Втратив популярність у США. Скандальний Вуді Аллен виступить на кінофестивалі у Москві. – О. Ткаченко

Американський режисер і сценарист Вуді Аллен, який втратив популярність у США, погодився виступити на кінофестивалі у Москві. Аллен заявлений як «головний почесний гість московського міжнародного тижня кіно». Пропагандистські російські ЗМІ повідомляють, що Аллен з'явиться на фестивалі онлайн, а не особисто. Аллен стане хедлайнером програми «Легенди світового кіно», а модератором дискусії виступить путініст Федір Бондарчук. Серед інших спікерів будуть американський актор Марк Дакаскос і прокремлівський сербський режисер Емір Кустурица. У Мережі обурилися, що Аллен візьме участь у московському кінофестивалі (стартує 23 серпня). Докладно:

<https://nv.ua/ukr/kultura/vudi-allen-stane-hedlaynerom-kinofestivalyu-u-moskvi-u-merezhi-zasudili-skandalnogo-rezhisera-50539419.html>

Укрінформ. – 2025. – 25 серп. «Це ганьба та образа»: МЗС України відреагувало на участь Вуді Аллена у Московському тижні кіно. – Інф.

Міністерство закордонних справ України рішуче засуджує рішення актора і режисера, власника чотирьох «Оскарів», Вуді Аллена взяти участь у Московському міжнародному тижні кіно. Докладно:

<https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4029263-ce-ganba-ta-obraza-mzs-ukraini-vidreaguvalo-na-ucast-vudi-allena-u-moskovskomu-tizni-kino.html>

Випуск підготувала

В. В. Пижевська,
головний бібліограф сектору оперативного інформування
та розповсюдження інформації відділу НАУІ

Інформцентру з питань культури та мистецтва,
E-mail: infocenter@nplu.org; info_nplu@ua.fm
контакт. тел.: 425-23-26